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Protokół Nr XIV/08 
XIV sesji Sejmiku Województwa Świętokrzyskiego, 

która odbyła się w dniu 21 kwietnia 2008r. 
w Świętokrzyskim Urzędzie Wojewódzkim w Kielcach 

w godz. od 10.00 do 14.00 
 

Obrady prowadzili Pan Tadeusz Kowalczyk – Przewodniczący Sejmiku 
Województwa Świętokrzyskiego (od punktu 1 do punktu 15) i Pan Józef 
śurek –Wiceprzewodniczący Sejmiku Województwa Świętokrzyskiego (od 
punktu 16 do punktu 22).  
 
Sesja odbyła się według następującego porządku obrad: 

 
1. Otwarcie XIV sesji Sejmiku Województwa Świętokrzyskiego. 
2. Stwierdzenie kworum. 
3. Wybór sekretarzy obrad. 
4. Przyjęcie porządku obrad XIV sesji Sejmiku. 
5. Przyjęcie protokołu XIII sesji Sejmiku Województwa Świętokrzyskiego. 
6. Zgłoszenie interpelacji.  
7. Informacja       Marszałka      Województwa     z      działalności      Zarządu 
Województwa Świętokrzyskiego  w   okresie pomiędzy sesjami. 
8. Informacja     Przewodniczącego     i      Wiceprzewodniczących      Sejmiku   
o  działaniach podejmowanych  w okresie pomiędzy sesjami. 
9. Rozpatrzenie   „Sprawozdania    z     wykonania     budŜetu    województwa 
za    2007 r.     i      podjęcie     uchwały     w      sprawie   absolutorium    dla      
Zarządu   Województwa       Świętokrzyskiego      z      tytułu      wykonania    
budŜetu  województwa za 2007 r”. 

a) wystąpienie    Marszałka   Województwa  (przedstawienie sprawozdania z wykonania 
budŜetu i zapoznanie radnych z opinią Regionalnej Izby 
Obrachunkowej o przedłoŜonym przez Zarząd sprawozdaniu z wykonania budŜetu za 
2007r.) 

b) Przedstawienie przez Przewodniczącego Komisji Rewizyjnej Sejmiku opinii Komisji 
Rewizyjnej  o wykonaniu budŜetu za 2007r.  oraz wniosku w sprawie  udzielenia 
absolutorium dla Zarządu Województwa z tytułu wykonania budŜetu województwa za 
2007 r. 

c) Odczytanie  przez  Przewodniczącego   Sejmiku  opinii  RIO   do  wniosku  Komisji 
Rewizyjnej Sejmiku w sprawie udzielenia absolutorium dla Zarządu Województwa 
z tytułu wykonania budŜetu województwa za 2007 r. 

d) dyskusja 
e) głosowanie uchwały. 

10.Rozpatrzenie  projektów  uchwał   w   sprawie:  
10.1. zmiany uchwały Nr XII/214/08 Sejmiku Województwa Świętokrzyskiego 
z dnia 4 lutego 2008r. w sprawie uchwalenia budŜetu województwa na 2008r. 
10.2. zmian w budŜecie województwa na rok 2008. 

a) wystąpienie Marszałka Województwa – Adama Jarubasa 
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b) stanowisko Komisji BudŜetu i Finansów 
c) dyskusja  
d) głosowanie uchwał. 

11.Rozpatrzenie   projektu   uchwały  w   sprawie ustalenia „Programu rozwoju  
bazy   sportowej    w  Województwie   Świętokrzyskim  na   2008   rok   i  lata   
następne w Województwie Świętokrzyskim ”. 

a) wystąpienie Członka Zarządu – Lecha Janiszewskiego 
b) stanowisko Komisji Edukacji, Kultury i Sportu 
c) dyskusja  
d) głosowanie uchwały. 

12.Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie przystąpienia przez Województwo 
Świętokrzyskie  do   programu  budowy   kompleksów sportowych pn. „Moje 
boisko Orlik 2012”. 

a) wystąpienie Członka Zarządu – Lecha Janiszewskiego 
b) stanowisko Komisji Edukacji, Kultury i Sportu 
c) dyskusja  
d) głosowanie uchwały. 

13.Rozpatrzenie   projektu  uchwały   w   sprawie   prowadzenia   jako  wspólnej 
instytucji kultury – Muzeum Wsi Kieleckiej w Kielcach. 

a) wystąpienie Członka Zarządu – Lecha Janiszewskiego 
b) stanowisko Komisji Edukacji, Kultury i Sportu 
c) stanowisko Komisji BudŜetu i Finansów 
d) dyskusja  
e) głosowanie uchwały. 

14.Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zmiany treści Programu Rozwoju  
Infrastruktury Transportowej Województwa Świętokrzyskiego na lata 2007 – 
2013. 

a) wystąpienie Marszałka Województwa – Adama Jarubasa 
b) stanowisko Komisji Strategii Rozwoju, Promocji i Współpracy z Zagranicą  
c) dyskusja  
d) głosowanie uchwały. 

15. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie wyraŜenia zgody na zawarcie 
przez Marszałka Województwa Świętokrzyskiego umów na realizację 
inwestycji wieloletnich, w ramach  zadania dotyczącego dofinansowywania 
robót budowlanych dotyczących obiektów słuŜących rehabilitacji  w związku  
z potrzebami osób niepełnosprawnych, na lata 2008-2010. 

a) wystąpienie Członka Zarządu – Marka Gosa 
b) stanowisko Komisji Zdrowia, Polityki Społecznej i Spraw Rodziny 
c) dyskusja  
d) głosowanie uchwały. 

16.Rozpatrzenie projektów uchwał w sprawie: 
16.1.wyraŜenia   zgody   na   przyjęcie   przez   Województwo Świętokrzyskie, 
w   drodze   darowizny,   od   Miasta   Kielce  nieruchomości   gruntowych, 
połoŜonych   w   Kielcach   przy  ul. Mała Zgoda, oznaczonych w ewidencji 
gruntów jako działki: Nr 413/01, Nr 414/1, Nr 414/2 i Nr 414/3 o łącznej pow. 
0,4601 ha, 
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16.2.wyraŜenia   zgody    na   przejęcie   przez  Województwo Świętokrzyskie,   
w   drodze   darowizny,   od    Miasta Kielce na prawach powiatu udziału ½ 
części   zabudowanej   nieruchomości,    połoŜonej    w   Kielcach   przy ul. 
Olszewskiego 2,   oznaczonej   w   ewidencji    gruntów jako działka Nr 6/97 
o pow. 0,0330 ha. 

a) wystąpienie Marszałka Województwa- Adama Jarubasa 
b) stanowisko Komisji Strategii Rozwoju, Promocji i Współpracy z Zagranicą  
c) stanowisko Komisji BudŜetu i Finansów 
d) dyskusja  
e) głosowanie uchwał. 

17. Podjęcie uchwał : 
17.1 w sprawie zmiany Uchwały Nr XIII/243/08 Sejmiku Województwa 
Świętokrzyskiego z dnia 13 marca 2008 roku w sprawie zmiany Uchwały Nr 
XXXV/418/06 Sejmiku Województwa Świętokrzyskiego z dnia 6 lutego 2006r. 
w sprawie powołania członków Rady Nadzorczej Wojewódzkiego Funduszu 
Ochrony Środowiska i Gospodarki Wodnej w Kielcach. 
17.2. w sprawie zmiany Uchwały Nr XXXV/418/06 Sejmiku Województwa 
Świętokrzyskiego z dnia 6 lutego 2006 r. w sprawie powołania członków Rady 
Nadzorczej Wojewódzkiego Funduszu Ochrony Środowiska i Gospodarki 
Wodnej w Kielcach 
18. Rozpatrzenie   projektów   uchwał: 
18.1. w   sprawie  ustalenia stawki najniŜszego wynagrodzenia       pracowników      
zatrudnionych  w  Świętokrzyskim Zarządzie    Melioracji   i  Urządzeń 
Wodnych w Kielcach oraz akceptacji wartości punktu. 
18.2. w sprawie zmiany uchwały Nr XVI/246/2000 Sejmiku Województwa  
Świętokrzyskiego z dnia 16 października 2000 r. w sprawie ustalenia stawki 
najniŜszego wynagrodzenia pracowników zatrudnionych w wojewódzkich 
samorządowych jednostkach organizacyjnych Województwa Świętokrzyskiego 
oraz akceptacji wartości punktu i zmiany uchwały Nr XLI/504/06 Sejmiku 
Województwa Świętokrzyskiego z dnia 11 września 2006 r. w sprawie ustalenia 
stawki najniŜszego wynagrodzenia pracowników zatrudnionych w wojewódzkich 
samorządowych jednostkach organizacyjnych Województwa Świętokrzyskiego 
oraz akceptacji wartości punktu. 

a) wystąpienie Członka Zarządu – Marka Gosa 
b) stanowisko Komisji BudŜetu i Finansów 
c) dyskusja  
d) głosowanie uchwał. 

19.Przyjęcie wyników kontroli przeprowadzonej  przez Komisję   Rewizyjną:      
19.1. w    Urzędzie    Marszałkowskim     Województwa       Świętokrzyskiego  
w  Kielcach  w   zakresie   realizacji   uchwał Sejmiku Województwa  
Świętokrzyskiego  podjętych   w  okresie  od  27 listopada 2006 r. do 20 
września 2007 r.  
19.2. w Urzędzie Marszałkowskim Województwa Świętokrzyskiego w Kielcach  
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w   zakresie   realizacji   uchwał   Zarządu Województwa   Świętokrzyskiego 
podjętych w okresie od  27 listopada 2006 r. do 30 października 2007 r.  
19.3. w   Departamencie     Polityki    Regionalnej    oraz   w     Departamencie 
Funduszy   Strukturalnych   Urzędu    Marszałkowskiego     Województwa  
Świętokrzyskiego  w  Kielcach   w    zakresie    struktury    organizacyjnej      i 
kierunków    działań   Departamentów,    wynikających    z    realizacji  
priorytetów   UE  i   polityki   rozwoju.  
19.4. w       Muzeum      Wsi        Kieleckiej       w      Kielcach   w   przedmiocie   
działalności    statutowej  jednostki. 
19.5.w  Wojewódzkim      Specjalistycznym      ZOZ      Gruźlicy  i    Chorób   
Płuc  w  Czerwonej   Górze   w  przedmiocie  gospodarki finansowej  
i prawidłowości gospodarowania mieniem,  ze szczególnym uwzględnieniem  
zakupu  usług  wewnętrznych.  

a) wystąpienia Przewodniczącego  Komisji Rewizyjnej i Przewodniczących Zespołów  
    Kontrolnych. 
b) głosowanie uchwał. 

20.Informacja    o   działalności   Samorządowego   Kolegium    Odwoławczego       
w Kielcach.  
21.Sprawy róŜne. 
     a)  Oświadczenia i wystąpienia radnych. 
22.Zamknięcie obrad XIV sesji Sejmiku Województwa Świętokrzyskiego. 
 
Ad 1. 
Przewodniczący Sejmiku otworzył obrady XIV sesji Sejmiku Województwa 
Świętokrzyskiego. Powitał przybyłych gości, radnych, Zarząd Województwa  
i uczestników sesji zgodnie z załączonymi listami obecności (załączniki nr 1, 2, 
3, 4, 5 do protokołu). Poinformował, iŜ w dniu wczorajszym rozpoczęto 
z inicjatywy Polskiego Radia zbiórkę pieniędzy na odbudowę wieŜy na Świętym 
KrzyŜu zniszczonej w 1914 r. Zaapelował o aktywność i wsparcie tej szczytnej 
inicjatywy.  
 
Ad 2.  
Przewodniczący obrad stwierdził, iŜ w sesji uczestniczy 25 radnych, co 
oznacza, Ŝe obrady sesji Sejmiku są prawomocne. Powiadomił, iŜ nieobecność 
na sesji usprawiedliwiło 5 radnych. 
 
Ad 3.  
Na sekretarzy obrad Sejmik wybrał radnych Pana Józefa Adamczaka i Pana 
Wojciecha Kurka. 
 
Ad 4.  
Radni otrzymali porządek obrad XIV sesji Sejmiku Województwa 
Świętokrzyskiego (załącznik nr 6). 
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Przewodniczący obrad poprosił o zgłaszanie wniosków do porządku obrad 
sesji. 
 
Pan Adam Jarubas – Marszałek Województwa zgłosił wniosek 
o rozszerzenie porządku obrad sesji: 
1. w punkcie 15 - o rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie wyraŜenia zgody 
na zawarcie przez Marszałka Województwa Świętokrzyskiego umów na 
realizację inwestycji wieloletnich, w ramach zadania dotyczącego 
dofinansowywania robót budowlanych dotyczących obiektów słuŜących 
rehabilitacji  w związku  z potrzebami osób niepełnosprawnych na lata 2008-
2010, 
2.w punkcie 17 – o rozpatrzenie projektów uchwał w sprawie:  
-zmiany Uchwały Nr XIII/243/08 Sejmiku Województwa Świętokrzyskiego 
z dnia 13 marca 2008 roku w sprawie zmiany Uchwały Nr XXXV/418/06 
Sejmiku Województwa Świętokrzyskiego z dnia 6 lutego 2006r. w sprawie 
powołania członków Rady Nadzorczej Wojewódzkiego Funduszu Ochrony 
Środowiska i Gospodarki Wodnej w Kielcach, 
- zmiany Uchwały Nr XXXV/418/06 Sejmiku Województwa Świętokrzyskiego 
z dnia 6 lutego 2006 r. w sprawie powołania członków Rady Nadzorczej 
Wojewódzkiego Funduszu Ochrony Środowiska i Gospodarki Wodnej 
w Kielcach, 
3. w punkcie 18 - o rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zmiany uchwały Nr 
XVI/246/2000 Sejmiku Województwa  Świętokrzyskiego z dnia 16 października 
2000 r. w sprawie ustalenia stawki najniŜszego wynagrodzenia pracowników 
zatrudnionych w wojewódzkich samorządowych jednostkach organizacyjnych 
Województwa Świętokrzyskiego oraz akceptacji wartości punktu i zmiany uchwały 
Nr XLI/504/06 Sejmiku Województwa Świętokrzyskiego z dnia 11 września 
2006 r. w sprawie ustalenia stawki najniŜszego wynagrodzenia pracowników 
zatrudnionych w wojewódzkich samorządowych jednostkach organizacyjnych 
Województwa Świętokrzyskiego oraz akceptacji wartości punktu. 
Uzasadnił potrzebę wprowadzenia ww. uchwał do porządku obrad sesji i wniósł 
o pozytywne odniesienie się do przedstawionych propozycji. 
 
Innych wniosków nie zgłoszono. 
 
Przewodniczący obrad poddał wniosek pod głosowanie. Zapytał, kto  
z radnych opowiada się za wprowadzeniem poprawek do porządku obrad sesji 
zgodnie z wnioskiem przedstawionym przez Pana Marszałka, kto jest 
przeciwny, kto wstrzymał się od głosowania? 
 
Sejmik jednogłośnie opowiedział się za wprowadzeniem wnioskowanych zmian. 
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Przewodniczący obrad poddał pod głosowanie porządek obrad XIV sesji 
Sejmiku wraz z przyjętymi poprawkami. Zapytał, kto  z radnych opowiada się 
za przyjęciem porządku obrad sesji, kto jest przeciwny, kto wstrzymał się od 
głosowania? 
 
Porządek obrad XIV sesji Sejmiku został przyjęty przez Sejmik jednogłośnie. 
 
Ad 5.  
Protokół XIII sesji Sejmiku Województwa Świętokrzyskiego został przyjęty 
przez Sejmik bez uwag. 
 
Ad 6.  
W punkcie zapytania i  interpelacje głos zabrali: 
 
Radny Józef Grabowski: 
1) w imieniu uŜytkowników drogi wojewódzkiej nr 755 zwrócił się z wnioskiem 
o poziome i pionowe oznakowanie przejścia dla pieszych w miejscowości 
Bodzechów w rejonie przystanku autobusowego, boiska sportowego i kościoła 
w celu poprawy bezpieczeństwa mieszkańców, jak równieŜ oznakowanie bardzo 
niebezpiecznego skrzyŜowania na drodze wojewódzkiej z drogami 
powiatowymi w kierunku Łysowód i Wojnowic (interpelacja wraz 
z odpowiedzią na piśmie stanowi zał. nr 7), 
2) zawnioskował o dofinansowanie naprawy uszkodzonych elewacji budynków 
i remontów popękanych ścian dla mieszkańców gminy Ćmielów powstałych 
w wyniku  zmiany organizacji ruchu spowodowanej remontem drogi krajowej 
nr 9 (interpelacja wraz z odpowiedzią na piśmie stanowi zał. nr 8), 
3) zawnioskował o zmianę lokalizacji przystanku MPK z Ronda Republiki 
Ostrowieckiej na ul. Traugutta w celu poprawy bezpieczeństwa ruchu kołowego 
oraz pieszych uŜytkowników drogi wojewódzkiej Nr 751 (interpelacja wraz 
z odpowiedzią na piśmie stanowi zał. nr 9), 
4) zwrócił się z prośbą  o podjęcie starań przez pana marszałka, aby egzamin 
państwowy na prawo jazdy w zakresie wszystkich kategorii mógł być 
przeprowadzany nie tylko w miastach wojewódzkich, ale takŜe powiatowych, 
w których do 31 grudnia 1998 r. funkcjonował wojewódzki ośrodek ruchu 
drogowego albo w mieście będącym siedzibą władz powiatu w liczbie 
mieszkańców powyŜej 50 tys. mieszkańców (interpelacja wraz z odpowiedzią na 
piśmie stanowi zał. nr 10).  
 
Radna Barbara Duda  na wniosek Rad Sołeckich w miejscowościach Rogów, 
Nieświń i Młynek Nieświński  gmina Końskie zgłosiła interpelację w sprawie 
naprawy chodników w wymienionych miejscowościach (interpelacja wraz 
z odpowiedzią na piśmie stanowi załącznik nr 11). 
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Ad 7.  
Informacja z działalności  Zarządu Województwa Świętokrzyskiego  w okresie 
pomiędzy sesjami została przyjęta przez Sejmik bez uwag (załącznik nr 12). 
 
Ad 8.  
Informacja Przewodniczącego  i Wiceprzewodniczących  Sejmiku o  działaniach 
podejmowanych  w okresie pomiędzy sesjami została przyjęta przez Sejmik 
bez uwag (załącznik nr 13).  
 
Ad 9.  
Do wymienionego punktu porządku obrad sesji radni otrzymali: 
- „Sprawozdanie    z     wykonania     budŜetu    województwa za    2007 r.”  
(załącznik nr 14),  
- projekt uchwały w sprawie absolutorium dla Zarządu Województwa 
Świętokrzyskiego z tytułu wykonania budŜetu województwa za 2007r (załącznik 
nr 14a), 
- sprawozdania z wykonania planów rzeczowo-finansowych za 2007r. przez 
Wojewódzki Ośrodek Ruchu Drogowego w Kielcach, wojewódzkie 
samorządowe samodzielne publiczne zakłady opieki zdrowotnej, samorządowe 
instytucje kultury (załącznik nr 15). 
 
Przewodniczący obrad udzielił głosu Panu Adamowi Jarubasowi - 
Marszałkowi   Województwa, który przedstawił „Sprawozdanie z wykonania 
budŜetu za 2007 r.”(tezy wystąpienia na piśmie stanowią załącznik nr 16). 
Zwrócił uwagę na płynne finansowanie zadań, które odbywało się dzięki 
uzyskanym poŜyczkom na prefinansowanie w systemie dość dobrej współpracy 
z Bankiem Gospodarstwa Krajowego. Podkreślił, i Ŝ intencją Zarządu jest 
kumulowanie środków na wkład własny do projektów unijnych. Zarząd 
Województwa w ostatnim okresie intensywnie pracował nad przyjęciem nowej 
wersji planu inwestycyjnego. Prowadzono obliczenia, prognozy i trzeba mieć 
świadomość, Ŝe pełna obsługa zaplanowanych zadań inwestycyjnych  będzie 
bardzo trudna, nawet zakładając minimalny poziom zadłuŜenia, stąd niejako 
koniecznym jest patrząc na moŜliwości budŜetowe, kumulowanie środków na 
to, aby po gospodarsku wiązać ich wielokrotność z budŜetu Unii Europejskiej. 
Trzeba pamiętać, Ŝe wolne środki z lat ubiegłych (30 mln zł)  wraz ze środkami  
wygenerowanymi w roku bieŜącym, to jest ponad 60 mln zł, które zamierza się 
przeznaczyć na projekty inwestycyjne. Zapoznał radnych z uchwałą Nr 
27/2008 I Składu Orzekającego Regionalnej Izby Obrachunkowej w sprawie 
opinii o sprawozdaniach z wykonania budŜetu Województwa Świętokrzyskiego 
za 2007r. (załącznik nr 16a). Podkreślił, i Ŝ po raz pierwszy była to opinia bez 
uwag. Nadmienił, iŜ miesiąc temu podsumowywano kontrolę przeprowadzoną 
przez NIK – ranga uchybień była z gatunku mało istotnych. Prosząc o pozytywną 
opinię  do sprawozdania podziękował za pracę w komisjach i wnikliwą analizę 
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przedkładanych materiałów. Ma świadomość, Ŝe nie zawsze udaje się realizować 
wnioski i interpelacje zgłaszane przez radnych. KaŜdy z radnych, jako 
reprezentant swojej lokalnej społeczności, chciałby uczynić dla swojej ojczyzny 
jak najwięcej, ale nie w kaŜdym momencie udaje się to robić. Zwrócił się do 
Państwa radnych  o pozytywną opinię w sprawie absolutorium dla Zarządu  
Województwa Świętokrzyskiego.  
 
Przewodniczący obrad udzielił głosu Panu Bogusławowi Moskalowi - 
Przewodniczącemu Komisji Rewizyjnej, który przedstawił uchwałę Komisji 
Rewizyjnej z dnia 4 kwietnia 2008r. w sprawie wniosku o  udzielenie 
absolutorium dla Zarządu Województwa z tytułu wykonania budŜetu 
województwa za 2007 r. wraz z uzasadnieniem i Opinią o wykonaniu budŜetu 
województwa za 2007 r.(załącznik nr 17).  
 
Pan Tadeusz Kowalczyk - Przewodniczący Sejmiku przedstawił Uchwałę 
Nr 28/2008 I Składu Orzekającego Regionalnej Izby Obrachunkowej 
w Kielcach z dnia 15 kwietnia  2008r. w sprawie opinii o wniosku  Komisji 
Rewizyjnej Sejmiku w sprawie udzielenia absolutorium dla Zarządu 
Województwa z tytułu wykonania budŜetu województwa za 2007 r. (załącznik 
nr 17a). 
 
Przewodniczący obrad otworzył dyskusję nad „Sprawozdaniem Zarządu 
z wykonania budŜetu za 2007r.”   
 
Radny Józef Bąk odnosząc się do  nadwyŜki  budŜetowej i wydawanych 
w ostatniej chwili (tj. miesiącu listopadzie, grudniu) pieniędzy na modernizację 
dróg, zwrócił uwagę na potrzebę zakupu nowoczesnego sprzętu, którego 
posiadanie umoŜliwiłoby tańsze i szybsze wykonywanie niezbędnych prac 
we własnym zakresie w celu naleŜytego utrzymywania dróg i ich poboczy 
(wycinka drzew, odwadnianie i utrzymanie rowów melioracyjnych). Nie byłoby 
wówczas potrzeby przeprowadzania przetargów i opóźniania decyzji w tych 
sprawach. 
 
Radny Andrzej Nowak zabrał głos w imieniu Klubu Radnych „Lewica 
i Demokraci”. Zaznaczył, iŜ trudno  odnieść do przedstawionego sprawozdania 
budŜetowego bez kilku uwag co do konstrukcji samego budŜetu. Od lat 
poruszany jest ten sam problem - niestabilność i  nieprzewidywalność 
dochodów budŜetowych pochodzących głównie z subwencji i dotacji celowych 
zwiększanych w ciągu roku, na które Sejmik nie ma Ŝadnego wpływu. Wzrost 
przychodów i wydatków odpowiednio o 46,51% i 45,34% świadczy o tym, Ŝe 
planowany budŜet ma się nijak do wykonywanego. Ograniczona była równieŜ rola 
Zarządu w jego realizacji – oczywiście załoŜyć by moŜna nieprzyjęcie 
przekazywanych środków, byłoby to jednak nielogiczne i absurdalne. Za pozytyw tego 
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budŜetu naleŜy uznać wzrost jego przychodów o prawie 95 mln zł. To bardzo duŜo 
w liczbach bezwzględnych. Ale brak informacji, jak to się przedstawia w innych 
samorządach, nie daje podstaw do oceny, czy to duŜo, czy mało. Ciągły wzrost 
przychodów nie pozwolił w sposób prawidłowy i racjonalny zaplanować wydatków 
w budŜecie. 
Istotną wadą przychodów było ich celowe przeznaczenie. Wzrost subwencji ogólnej 
dawałby samorządowi moŜliwość alokacji tych środków.  
Wykazana nadwyŜka za rok ubiegły w kwocie 31.823.030 zł moŜe być z jednej strony 
pozytywnie oceniana, z drugiej strony patrząc na niezaspokojenie potrzeb 
mieszkańców świadczy negatywnie o gospodarce finansowej samorządu.  
Nie moŜna się zgodzić, Ŝe były pieniądze (bo 31 mln zł tj. 10% budŜetu - nie jest kwotą 
małą), a w tym samym czasie zagroŜone było bezpieczeństwo obywateli, którzy 
poruszali się po niewyremontowanych drogach. Przeznaczenie choćby części tych 
dochodów dawało Zarządowi moŜliwość realizacji licznych interpelacji i postulatów 
przykładowo z zakresu ochrony zdrowia, czy pomocy społecznej. Stąd analizując 
wykonanie budŜetu w poszczególnych działach i  rozdziałach nie do przyjęcia 
i wytłumaczenia są niektóre liczby. Ta sytuacja była jeszcze gorsza na przestrzeni lat 
2006-2007 poniewaŜ oszczędności - nadwyŜka budŜetowa wynosiła 64 mln zł.  
Nasuwa się pytanie - dlaczego nie wykorzystano w pełni środków na usuwanie klęsk 
Ŝywiołowych, a tylko w 47,6% – czy nie było potrzeb? Zdaniem radnego potrzeby 
w tym zakresie były znacznie wyŜsze.  
Nie uwzględniono równieŜ wniosków słuŜby zdrowia na remonty bloków 
operacyjnych i zakup niezbędnego sprzętu do poprawy zabezpieczenia zdrowia. 
Niezrealizowane zostały zadania z zakresu gospodarki mieszkaniowej (tylko w 31%).  
DuŜe straty wystąpiły w jednostkach słuŜby zdrowia – około 26 mln zł oraz 
zobowiązania na poziomie 79 mln zł. W ramach realizacji budŜetu część nadwyŜki 
z lat ubiegłych moŜna było przeznaczyć na zaspokojenie potrzeb z zakresu opieki 
społecznej.  
Przypomniał, Ŝe 110 tys. mieszkańców województwa Ŝyje w ubóstwie, a 45 tys. jest 
bezradne w prowadzeniu swojego gospodarstwa domowego. Są to liczby przeraŜające 
i wymagające natychmiastowej interwencji.  
Podkreślił, i Ŝ realizacja budŜetu winna być nastawiona na spełnienie potrzeb 
mieszkańców, a nie tylko na wypracowanie nadwyŜki, czy przychodów uzyskanych 
z lokat.  
Oznajmił, iŜ biorąc pod uwagę fakt, Ŝe wprowadzone zmiany w budŜecie były 
realizowane zgodnie z przepisami prawa, oraz Ŝe realizacja tego budŜetu przyczyniła 
się do zaspokojenia potrzeb mieszkańców regionu świętokrzyskiego, radni Lewicy 
głosować będą za przyjęciem tego budŜetu, dając tym samym kredyt zaufania dla 
Zarządu na bieŜący rok. 
Jednocześnie radni liczą, Ŝe Zarząd w br. będzie w wyŜszym stopniu wsłuchiwał się 
w głosy radnych i załatwiał potrzeby środowisk zgłaszane w formie interpelacji 
i wniosków.  
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Radny Józef Kwiecień w imieniu radnych Klubu PSL wyraził zadowolenie 
z wyniku zaprezentowanego przez Marszałka Województwa. 
Skierował szczególne słowa podziękowania dla Pana Zdzisława Wojciechowskiego -
Skarbnika Województwa, który wiele lat pracuje nad budŜetem, koryguje decyzje 
róŜnych  składów Zarządu w tym zakresie (łącznie z poprzednim).  
Zwrócił uwagę, iŜ  1 miejsce w kraju dla województwa świętokrzyskiego pod 
względem wykorzystania środków unijnych jest konsekwencją działań 
podejmowanych we wcześniejszym okresie programowania. Trzeba mieć 
świadomość, Ŝe wcześniejsze Zarządy wystawiły wysoko poprzeczkę dla 
aktualnego Zarządu. Podkreślił, i Ŝ szczerze wierzy, Ŝe obecny Zarząd tą  
poprzeczkę przeskoczy. 
 
Dalszych zgłoszeń nie było. 
 
Przewodniczący obrad przystąpił do przegłosowania projektu uchwały. 
Odczytał jej treść. Poinformował, iŜ zgodnie z art. 34 ust. 1a ustawy 
o samorządzie województwa,  uchwałę w sprawie absolutorium dla zarządu 
województwa sejmik podejmuje bezwzględną większością głosów ustawowego 
składu tj. w przypadku Sejmiku Województwa Świętokrzyskiego wymagane jest 
co najmniej 16 głosów „za”. 
Zapytał, kto  z radnych opowiada się  za udzieleniem absolutorium Zarządowi 
Województwa Świętokrzyskiego z tytułu wykonania budŜetu Województwa na 
2007r., kto jest przeciwny, kto wstrzymał się od głosu? 
 
Przewodniczący obrad ogłosił, iŜ Sejmik  25 głosami „za”– tj. jednogłośnie 
podjął uchwałę w sprawie udzielenia absolutorium Zarządowi Województwa 
Świętokrzyskiego z tytułu wykonania budŜetu Województwa na 2007r. 
  
Uchwała Nr XIV/244/08 ww. sprawie stanowi załącznik nr 17b do protokołu. 
 
Pan Adam Jarubas – Marszałek Województwa w imieniu Zarządu 
Województwa podziękował za tak jednoznaczne pozytywne odniesienie się 
do realizacji budŜetu za 2007r.  
Podkreślił, i Ŝ Zarząd ma świadomość, Ŝe nie wszystkie rzeczy, które od Państwa 
radnych równieŜ płyną udaje się realizować, ale wyraził nadzieję, Ŝe wkraczając 
w nowy okres programowania i otwarcie się nowych moŜliwości unijnych 
(wystartowano od miesiąca kwietnia z naborem wniosków), będzie moŜliwość  
jak największej realizacji części wniosków popieranych przez radnych. 
Podziękował raz jeszcze za okazany wyraz zaufania.  
 
Ad 10. 
Radni otrzymali 7 projektów uchwał w sprawie zmian w budŜecie województwa 
na rok 2008 oraz projekt uchwały w sprawie zmiany uchwały Nr XII/214/08 
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Sejmiku Województwa Świętokrzyskiego z dnia 4 lutego 2008r. w sprawie 
uchwalenia budŜetu województwa na 2008 r. (załączniki nr 18, 19, 20, 21, 22, 
23, 24, 25). 

 
Przewodniczący obrad udzielił głosu Panu Adamowi Jarubasowi - 
Marszałkowi Województwa, który przedstawił kolejno projekty uchwał:  
1. w sprawie zmian w budŜecie województwa na 2008r., polegających 
na zwiększeniu planu dochodów i wydatków o kwotę 244.315.000,00 zł., 
stanowiącą środki dotacji rozwojowej na realizację Regionalnego Programu 
Operacyjnego dla Województwa Świętokrzyskiego 2007-2013, 
2.w sprawie zmian w budŜecie województwa na 2008r., polegających na 
zwiększeniu planu dochodów i planu wydatków w dziale 801 – Oświata 
i wychowanie o kwotę 441.597 zł., pochodzącą z dochodów uzyskiwanych 
przez Świętokrzyskie Centrum Doskonalenia Nauczycieli w Kielcach, 
z przeznaczeniem na uregulowanie zobowiązań i bieŜące funkcjonowanie 
Świętokrzyskiego Centrum Doskonalenia Nauczycieli w Kielcach,    
3.w sprawie zmian w budŜecie województwa na 2008r., polegających na 
zwiększeniu plan dochodów i planu wydatków w dziale: 801 – Oświata 
i wychowanie o kwotę 79.039 zł., pochodzącą z dochodów uzyskiwanych przez 
Świętokrzyskie Centrum Doskonalenia Nauczycieli w Kielcach, 
z przeznaczeniem na uregulowanie zobowiązań i bieŜące funkcjonowanie 
Świętokrzyskiego Centrum Doskonalenia Nauczycieli w Kielcach  
4. w sprawie zmiany uchwały Nr XII/214/08 Sejmiku Województwa 
Świętokrzyskiego z dnia 4 lutego 2008r. w sprawie uchwalenia budŜetu 
województwa na 2008 r., 
5. w sprawie zmian w budŜecie województwa na 2008r., polegających na 
zwiększeniu plan dochodów i planu wydatków w dziale 853 – Pozostałe zadania 
w zakresie polityki społecznej o kwotę 97.059 zł.,  pochodzącą z 2,5% odpisu 
od środków Państwowego Funduszu Rehabilitacji Osób Niepełnosprawnych 
wykorzystanych na realizację ustawowych zadań, z przeznaczeniem na 
sfinansowanie kosztów obsługi zadań realizowanych przez samorząd 
województwa z zakresu rehabilitacji zawodowej i społecznej, 
6. w sprawie zmian w budŜecie województwa na 2008r., polegających na 
zmianach w planie wydatków tj. przesunięciu między paragrafami w ramach 
działu 010 – Rolnictwo i łowiectwo i rozdziału 01041 – Program Rozwoju 
Obszarów Wiejskich 2007-2013 na kwotę 14.418,61 zł, z przeznaczeniem na 
wypłatę pracownikom realizującym Program Rozwoju Obszarów Wiejskich, 
dodatkowego wynagrodzenia rocznego za rok 2007,  
7. w sprawie zmian w budŜecie województwa na 2008r., polegających na 
zwiększeniu plan wydatków o kwotę 792.559,84 zł, z przeznaczeniem na 
prefinansowanie Projektów w ramach Priorytetu II Zintegrowanego Programu 
Operacyjnego Rozwoju Regionalnego 2004 -2006 (Działanie 2.1 ”Rozwój 
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umiejętności powiązany z potrzebami regionalnego rynku pracy i moŜliwości 
kształcenia ustawicznego w regionie”), 
8. w sprawie zmian w budŜecie województwa na 2008r., polegających na  
zwiększeniu planu dochodów o łączną kwotę 12.533.569,41 zł., stanowiącą 
środki z budŜetu Unii Europejskiej na zwrot poŜyczki  na prefinansowanie 
Działań w ramach Zintegrowanego Programu Operacyjnego Rozwoju 
Regionalnego z przeznaczeniem na realizację:   
- Priorytetu I: Działanie 1.1 „Modernizacja i rozbudowa regionalnego układu 
transportowego”, Działanie 1.5 „Infrastruktura społeczeństwa informacyjnego”,       
- Priorytetu II: Działanie 2.1 „Rozwój umiejętności powiązany z potrzebami 
regionalnego rynku pracy i moŜliwości kształcenia ustawicznego w regionie”, 
Działanie 2.4 „Reorientacja zawodowa osób zagroŜonych procesami 
restrukturyzacyjnymi, Działanie 2.5 „Promocja przedsiębiorczości”, Działanie 
2.6 „Regionalne Strategie Innowacyjne i transfer wiedzy”.  

Wniósł o podjęcie uchwał przez Sejmik.        

  
Przewodniczący obrad udzielił głosu Panu Wojciechowi Borzęckiemu – 
Przewodniczącemu Komisji BudŜetu i Finansów, który poinformował 
o pozytywnym zaopiniowaniu ww. projektów uchwał przez Komisję. Opinie od 
Nr 103/08 do Nr 110/08 stanowią załączniki nr 26 a, b, c, d, e, f, g, h do 
protokołu. 
 
Przewodniczący obrad otworzył dyskusję. 
 
Radny Józef Bąk zwrócił uwagę, iŜ w projekcie uchwały zwiększającej plan 
dochodów budŜetu województwa o kwotę 244.315.000 zł nie przewidziano 
zwiększenia w działach: Melioracje Wodne  i Rolnictwo. Podkreślił, i Ŝ 
we wszystkich  dziedzinach potrzebne są pieniądze na realizację zadań. 
 
Pan Adam Jarubas - Marszałek Województwa zapewnił radnego, Ŝe tematy 
wsi i rolnictwa są bardzo mocno widziane przez obecny Zarząd, natomiast nie są 
objęte Regionalnym Programem Operacyjnym. Działania, o których radny 
wspomniał, są objęte Programem Rozwoju Obszarów Wiejskich. 
 
Dalszych zgłoszeń nie było. 
  
Przewodniczący obrad poddał projekty uchwał pod głosowanie.  
 
Zapytał, kto z radnych opowiada się za podjęciem uchwały w sprawie zmian 
w budŜecie województwa na 2008r., polegających na zwiększeniu planu 
dochodów i wydatków o kwotę 244.315.000,00 zł., kto jest przeciwny, kto 
wstrzymał się od głosowania? 
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Uchwała Nr XIV/245/08 ww. sprawie została podjęta przez Sejmik jednogłośnie 
i stanowi załącznik nr 27 do protokołu. 
 
Zapytał, kto z radnych opowiada się za podjęciem uchwały w sprawie zmian 
w budŜecie województwa na 2008r., polegających na zwiększeniu planu 
dochodów i planu wydatków w dziale 801 – Oświata i wychowanie o kwotę 
441.597 zł, kto jest przeciwny, kto wstrzymał się od głosowania? 
 

Uchwała Nr XIV/246/07 ww. sprawie została podjęta przez Sejmik jednogłośnie 
i stanowi załącznik nr 28 do protokołu. 

Zapytał, kto z radnych opowiada się za podjęciem uchwały w sprawie zmian 
w budŜecie województwa na 2008r., polegających na zwiększeniu plan 
dochodów i planu wydatków w dziale: 801 – Oświata i wychowanie o kwotę 
79.039 zł., pochodzącą z dochodów uzyskiwanych przez Świętokrzyskie 
Centrum Doskonalenia Nauczycieli w Kielcach,  kto jest przeciwny, kto 
wstrzymał się od głosowania? 
 
Uchwała Nr XIV/247/08 ww. sprawie została podjęta przez Sejmik jednogłośnie 
i stanowi załącznik nr 29. 
 
Zapytał, kto z radnych opowiada się za podjęciem uchwały w sprawie zmiany 
uchwały Nr XII/214/08 Sejmiku Województwa Świętokrzyskiego z dnia 
4 lutego 2008r. w sprawie uchwalenia budŜetu województwa na 2008r., kto jest 
przeciwny, kto wstrzymał się od głosowania? 
 
Uchwała Nr XIV/248/08 ww. sprawie została podjęta przez Sejmik jednogłośnie 
i stanowi załącznik nr 30. 
 
Zapytał, kto z radnych opowiada się za podjęciem uchwały w sprawie zmian 
w budŜecie województwa na 2008r., polegających na zwiększeniu planu 
dochodów i planu wydatków w dziale 853 – Pozostałe zadania w zakresie 
polityki społecznej o kwotę 97.059 zł., pochodzącą z 2,5% odpisu od środków 
Państwowego Funduszu Rehabilitacji Osób Niepełnosprawnych, kto jest 
przeciwny, kto wstrzymał się od głosowania? 
 
Uchwała Nr XIV/249/08 ww. sprawie została podjęta przez Sejmik jednogłośnie 
i stanowi załącznik nr 31. 
 
Zapytał, kto z radnych opowiada się za podjęciem uchwały w sprawie zmian 
w budŜecie województwa na 2008r., polegających na zmianach w planie 
wydatków tj. przesunięciu między paragrafami w ramach działu 010 – 
Rolnictwo i łowiectwo i rozdziału 01041 – Program Rozwoju Obszarów 
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Wiejskich 2007-2013 na kwotę 14.418,61 zł, kto jest przeciwny, kto wstrzymał 
się od głosowania? 
 
Uchwała Nr XIV/250/08 ww. sprawie została podjęta przez Sejmik jednogłośnie 
i stanowi załącznik nr 32. 
 
Zapytał, kto z radnych opowiada się za podjęciem uchwały w sprawie zmian 
w budŜecie województwa na 2008r., polegających na zwiększeniu plan 
wydatków o kwotę 792.559,84 zł., z przeznaczeniem na prefinansowanie 
Projektów w ramach Priorytetu II Zintegrowanego Programu Operacyjnego 
Rozwoju Regionalnego 2004 -2006 (Działanie 2.1 ”Rozwój umiejętności 
powiązany z potrzebami regionalnego rynku pracy i moŜliwości kształcenia 
ustawicznego w regionie”), kto jest przeciwny, kto wstrzymał się od 
głosowania? 
 
Uchwała Nr XIV/251/08 ww. sprawie została podjęta przez Sejmik jednogłośnie 
i stanowi załącznik nr 33. 
 
Zapytał, kto z radnych opowiada się za podjęciem uchwały w sprawie zmian 
w budŜecie województwa na 2008r., polegających na zwiększeniu planu 
dochodów o łączną kwotę 12.533.569,41 zł., kto jest przeciwny, kto wstrzymał 
się od głosowania? 
 
Uchwała Nr XIV/252/08 ww. sprawie została podjęta przez Sejmik jednogłośnie 
i stanowi załącznik nr 34. 
 
Ad 11. 
Radni otrzymali  projekt   uchwały  w   sprawie ustalenia „Programu rozwoju  
bazy   sportowej    w  Województwie   Świętokrzyskim  na   2008   rok   i  lata   
następne w Województwie Świętokrzyskim ” (załącznik nr 35). 
 
Przewodniczący obrad udzielił głosu Panu Lechowi Janiszewskiemu -  
Członkowi Zarządu Województwa, który przedstawił projekt uchwały wraz 
z uzasadnieniem. Wniósł o  podjęcie uchwały przez Sejmik. 
 
Przewodniczący obrad udzielił głosu Pani Alfredzie Zawierusze-Rubak  
Wiceprzewodniczącej Komisji Edukacji, Kultury i Sportu , która 
poinformowała o pozytywnym zaopiniowaniu projektu uchwały przez Komisję. 
Opinia nr 27/08 stanowi załącznik nr 36 do protokołu. 
 
Głosów w dyskusji nie było.  
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Przewodniczący obrad poddał projekt uchwały pod głosowanie. Zapytał, kto  
z radnych opowiada się za podjęciem uchwały w  sprawie ustalenia „Programu 
rozwoju  bazy   sportowej    w  Województwie   Świętokrzyskim  na   2008   rok   
i  lata   następne w Województwie Świętokrzyskim”, kto jest przeciwny, kto 
wstrzymał się od głosowania? 
 
Uchwała Nr XIV/253/08 ww. sprawie została podjęta przez Sejmik jednogłośnie 
i stanowi załącznik nr 37. 
 
Ad 12. 
Radni otrzymali projekt uchwały w sprawie przystąpienia przez Województwo 
Świętokrzyskie  do   programu  budowy  kompleksów sportowych pn. „Moje 
boisko Orlik 2012”(załącznik nr 38). 
 
Przewodniczący obrad udzielił głosu Panu Lechowi Janiszewskiemu -  
Członkowi Zarządu Województwa, który przedstawił projekt uchwały wraz 
z uzasadnieniem. Wniósł o podjęcie uchwały przez Sejmik. 
 
Przewodniczący obrad udzielił głosu Pani Alfredzie Zawierusze-Rubak  - 
Wiceprzewodniczącej Komisji Edukacji, Kultury i Sportu , która 
poinformowała o pozytywnym zaopiniowaniu projektu uchwały przez Komisję. 
Opinia nr 25/08 stanowi załącznik nr 39 do protokołu. 
 
W dyskusji głos zabrał radny Andrzej Nowak, który uznał, iŜ „program..” jest 
ze wszech miar słuszny i wymaga poparcia i wsparcia przez samorząd 
województwa, ale naleŜy zwrócić uwagę na obecne wykorzystanie obiektów 
sportowych. Występuje ciągły brak środków na sfinansowanie zajęć sportowych 
dla młodzieŜy w SKS na trenowanie i  rozwój w klubach sportowych 
młodzieŜowych, dziecięcych, w których rozpoczyna się przygotowanie młodych 
ludzi do korzystania z bazy w przyszłości. Podjęcie decyzji o budowie nowych 
obiektów, winno być poprzedzone zastanowieniem się  nad finansowaniem 
w przyszłości zamierzonych działań. 
 
Pan Lech Janiszewski -  Członek Zarządu Województwa wyjaśnił, 
iŜ tworzenie listy potencjalnych beneficjentów odbywa się w porozumieniu 
z gminami, a więc jest to propozycja poszerzania, organizowania bazy sportowej 
przy wsparciu z pieniędzy zewnętrznych i konkretny kształt prowadzenia tej 
problematyki w gminie pozostaje w jej rękach. Podmioty, które widzą potrzebę 
budowania nowych boisk zgłaszają się do programu.  
Odnośnie problemów związanych z właściwym wykorzystaniem obiektów, ich 
stanem technicznym - trudno kwestionować uwagi Pana radnego – wszyscy  na 
podstawie własnych doświadczeń ze swoich miejsc zamieszkiwania spotkali się 
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z tego rodzaju sytuacjami, niemniej ich rozwiązanie leŜy „obok”  programu 
„Orik 2012”. 
 
Wobec braku dalszych głosów w dyskusji  przewodniczący obrad poddał pod 
głosowanie projekt uchwały.  
 
Zapytał, kto z radnych opowiada się za podjęciem uchwały w sprawie 
przystąpienia przez Województwo Świętokrzyskiego  do   programu  budowy   
kompleksów sportowych pn. „Moje boisko Orlik 2012”, kto jest przeciwny, kto 
wstrzymał się od głosowania? 
 
Uchwała Nr XIV/254/08 ww. sprawie została podjęta przez Sejmik jednogłośnie 
i stanowi załącznik nr 40. 
 
Ad 13. 
Radni otrzymali  projekt  uchwały   w   sprawie   prowadzenia   jako  wspólnej 
instytucji kultury – Muzeum Wsi Kieleckiej w Kielcach (załącznik nr 41). 
 
Przewodniczący obrad udzielił głosu Panu Lechowi Janiszewskiemu -  
Członkowi Zarządu Województwa, który  przedstawił projekt uchwały wraz 
z uzasadnieniem. Wniósł o podjęcie uchwały przez Sejmik. 
 
Przewodniczący obrad udzielił głosu Pani Alfredzie Zawierusze-Rubak  
Wiceprzewodniczącej Komisji Edukacji, Kultury i Sportu , która 
poinformowała o pozytywnym zaopiniowaniu projektu uchwały przez Komisję. 
Opinia nr 28/08 stanowi załącznik nr 42 do protokołu. 
 
Przewodniczący obrad udzielił głosu Panu Wojciechowi Borzęckiemu –
Przewodniczącemu Komisji BudŜetu i Finansów, który poinformował 
o pozytywnym zaopiniowaniu projektu uchwały przez Komisję.  Opinia Nr 
111/08 Komisji BudŜetu i Finansów stanowi załącznik nr 43 do protokołu. 
 
Głosów w dyskusji nie było. 
 
Przewodniczący obrad poddał pod głosowanie projekt uchwały  w  sprawie   
prowadzenia  jako  wspólnej instytucji kultury – Muzeum Wsi Kieleckiej 
w Kielcach.  
 
Zapytał, kto  z radnych opowiada się za podjęciem uchwały, kto jest przeciwny, 
kto wstrzymał się od głosowania? 
 
Uchwała Nr XIV/255/08 ww. sprawie została podjęta przez Sejmik jednogłośnie 
i stanowi załącznik nr 44 . 
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Ad 14. 
Radni otrzymali projekt uchwały w sprawie zmiany treści Programu Rozwoju  
Infrastruktury Transportowej Województwa Świętokrzyskiego na lata 2007 – 
2013 (załącznik nr 45). 
 
Przewodniczący obrad udzielił głosu Panu Adamowi Jarubasowi -  
Marszałkowi Województwa, który przedstawił projekt  uchwały wraz 
z uzasadnieniem. Wniósł o podjęcie uchwały przez Sejmik. 
 
Przewodniczący obrad udzielił głosu Panu Jarosławowi Przygodzkiemu   - 
Przewodniczącemu Komisji Strategii Rozwoju, Promocji i Współpracy 
z Zagranicą, który poinformował o pozytywnym zaopiniowaniu projektu 
uchwały przez Komisję. Opinia nr 24/08 stanowi załącznik nr 46 do protokołu. 
 
Głosów w dyskusji nie było. 
 
Przewodniczący obrad poddał pod głosowanie projekt uchwały w sprawie 
zmiany treści Programu Rozwoju  Infrastruktury Transportowej Województwa 
Świętokrzyskiego na lata 2007 – 2013 pod głosowanie. Zapytał, kto  z radnych 
opowiada się za podjęciem uchwały, kto jest przeciwny, kto wstrzymał się od 
głosowania? 
 
Uchwała Nr XIV/256/08 ww. sprawie została podjęta przez Sejmik jednogłośnie 
i stanowi załącznik nr 47. 
 
Przewodniczący Sejmiku ogłosił 20 minutową przerwę w obradach sesji 
Sejmiku.  
 
Zapowiedział, iŜ po przerwie obrady poprowadzi Pan Józef śurek – 
Wiceprzewodniczący Sejmiku. 
 
Ad 15.  
Radni otrzymali projekt uchwały w sprawie wyraŜenia zgody na zawarcie przez 
Marszałka Województwa Świętokrzyskiego umów na realizację inwestycji 
wieloletnich, w ramach  zadania dotyczącego dofinansowywania robót 
budowlanych dotyczących obiektów słuŜących rehabilitacji w związku  
z potrzebami osób niepełnosprawnych, na lata 2008-2010 (załącznik nr 48) 
 
Przewodniczący obrad udzielił głosu Panu Markowi Gosowi -  Członkowi 
Zarządu Województwa, który przedstawił projekt uchwały wraz 
z uzasadnieniem. Wniósł o podjęcie uchwały przez Sejmik. 
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Przewodniczący obrad udzielił głosu Panu Markowi Bogusławskiemu – 
Przewodniczącemu  Komisji Zdrowia, Polityki Społecznej i Spraw Rodziny, 
który poinformował o pozytywnym zaopiniowaniu projektu uchwały przez 
Komisję. Opinia Nr 30/08 stanowi załącznik nr 49. 
 
Głosów w dyskusji nie było. 
 
Przewodniczący obrad poddał pod głosowanie projekt uchwały w sprawie 
wyraŜenia zgody na zawarcie przez Marszałka Województwa Świętokrzyskiego 
umów na realizację inwestycji wieloletnich, w ramach  zadania dotyczącego 
dofinansowywania robót budowlanych dotyczących obiektów słuŜących 
rehabilitacji  w związku  z potrzebami osób niepełnosprawnych, na lata 2008-
2010. Zapytał, kto  z radnych opowiada się za podjęciem uchwały, kto jest 
przeciwny, kto wstrzymał się od głosowania? 
 
Uchwała Nr XIV/257/08 ww. sprawie została podjęta przez Sejmik jednogłośnie 
i stanowi załącznik nr 50. 
 
Ad 16. 
Radni otrzymali  projekty uchwał w sprawie: 
16.1.wyraŜenia   zgody   na   przyjęcie   przez   Województwo Świętokrzyskie, 
w   drodze   darowizny,   od   Miasta   Kielce  nieruchomości   gruntowych, 
połoŜonych   w   Kielcach   przy  ul. Mała Zgoda, oznaczonych w ewidencji 
gruntów jako działki: Nr 413/01, Nr 414/1, Nr 414/2 i Nr 414/3 o łącznej pow. 
0,4601 ha (załącznik nr 51). 
16.2.wyraŜenia   zgody    na   przejęcie   przez  Województwo Świętokrzyskie,   
w   drodze   darowizny,   od    Miasta Kielce na prawach powiatu udziału ½ 
części   zabudowanej   nieruchomości,    połoŜonej    w   Kielcach   przy ul. 
Olszewskiego 2,   oznaczonej   w   ewidencji    gruntów jako działka Nr 6/97 
o pow. 0,0330 ha (załącznik nr 52). 

 
Przewodniczący obrad udzielił głosu Panu Markowi Gosowi - Członkowi 
Zarządu Województwa, który przedstawił projekty uchwał wraz 
z uzasadnieniem. Wniósł o podjęcie uchwał przez Sejmik. 
 
Przewodniczący obrad udzielił głosu Panu Jarosławowi Przygodzkiemu   - 
Przewodniczącemu Komisji Strategii Rozwoju, Promocji i Współpracy 
z Zagranicą, który poinformował o pozytywnym zaopiniowaniu projektów 
uchwał przez Komisję. Opinie nr 25/08 i Nr 26/08 stanowią załączniki nr 53 i 54 
do protokołu. 
 
Przewodniczący obrad udzielił głosu Panu Bogusławowi Moskalowi –
Wiceprzewodniczącemu Komisji BudŜetu i Finansów, który poinformował 
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o pozytywnym zaopiniowaniu projektów uchwał przez Komisję. Opinie Nr 
112/08 i Nr 113/08 Komisji BudŜetu i Finansów stanowią załączniki nr 55 i 56 
do protokołu. 
 
Głosów w dyskusji nie było. 
 
Przewodniczący obrad poddał pod głosowanie projekty uchwał. 
 
Zapytał, kto  z  radnych opowiada się za podjęciem uchwały w sprawie 
wyraŜenia   zgody   na   przyjęcie   przez   Województwo Świętokrzyskie, 
w drodze   darowizny,   od   Miasta   Kielce  nieruchomości   gruntowych, 
połoŜonych   w   Kielcach   przy  ul. Mała Zgoda, oznaczonych w ewidencji 
gruntów jako działki: Nr 413/01, Nr 414/1, Nr 414/2 i Nr 414/3 o łącznej pow. 
0,4601 ha, kto jest przeciwny, kto wstrzymał się od głosowania? 
 
Uchwała Nr XIV/258/08 ww. sprawie została podjęta przez Sejmik jednogłośnie 
i stanowi załącznik nr 57. 
 
Zapytał, kto  z radnych opowiada się za podjęciem uchwały w sprawie 
wyraŜenia   zgody    na   przejęcie   przez  Województwo Świętokrzyskie,   
w drodze   darowizny,   od    Miasta Kielce na prawach powiatu udziału ½ 
części   zabudowanej   nieruchomości,    połoŜonej    w   Kielcach   przy ul. 
Olszewskiego 2,   oznaczonej   w   ewidencji    gruntów jako działka Nr 6/97 
o pow. 0,0330 ha, kto jest przeciwny, kto wstrzymał się od głosowania? 
 
Uchwała Nr XIV/259/08 ww. sprawie została podjęta przez Sejmik jednogłośnie 
i stanowi załącznik nr 58. 

 
Ad 17.  
Radni otrzymali projekty uchwał : 
17.1 w sprawie zmiany Uchwały Nr XIII/243/08 Sejmiku Województwa 
Świętokrzyskiego z dnia 13 marca 2008 roku w sprawie zmiany Uchwały Nr 
XXXV/418/06 Sejmiku Województwa Świętokrzyskiego z dnia 6 lutego 2006r. 
w sprawie powołania członków Rady Nadzorczej Wojewódzkiego Funduszu 
Ochrony Środowiska i Gospodarki Wodnej w Kielcach (załącznik nr 59). 
17.2. w sprawie zmiany Uchwały Nr XXXV/418/06 Sejmiku Województwa 
Świętokrzyskiego z dnia 6 lutego 2006 r. w sprawie powołania członków Rady 
Nadzorczej Wojewódzkiego Funduszu Ochrony Środowiska i Gospodarki 
Wodnej w Kielcach (załącznik nr 60). 
 
Przewodniczący obrad przypomniał, iŜ projekty zostały wprowadzone do 
porządku w dniu dzisiejszym. Zapytał, czy są pytania do ww. projektów? 
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Pytań nie zgłoszono. 
 
Przewodniczący obrad poddał  projekty uchwał pod głosowanie. 
 
Zapytał, kto  z radnych opowiada się za podjęciem uchwały w sprawie zmiany 
Uchwały Nr XIII/243/08 Sejmiku Województwa Świętokrzyskiego z dnia 13 
marca 2008 roku w sprawie zmiany Uchwały Nr XXXV/418/06 Sejmiku 
Województwa Świętokrzyskiego z dnia 6 lutego 2006r. w sprawie powołania 
członków Rady Nadzorczej Wojewódzkiego Funduszu Ochrony Środowiska 
i Gospodarki Wodnej w Kielcach, kto jest przeciwny, kto wstrzymał się od 
głosowania? 
 
Uchwała Nr XIV/260/08 ww. sprawie została podjęta przez Sejmik jednogłośnie  
(załącznik nr 61). 
 
Przewodniczący obrad zapytał, kto z radnych opowiada się za podjęciem 
uchwały  w sprawie zmiany Uchwały Nr XXXV/418/06 Sejmiku Województwa 
Świętokrzyskiego z dnia 6 lutego 2006 r. w sprawie powołania członków Rady 
Nadzorczej Wojewódzkiego Funduszu Ochrony Środowiska i Gospodarki 
Wodnej w Kielcach, kto jest przeciwny, kto wstrzymał się do głosowania? 
 
Uchwała Nr XIV/260/08 ww. sprawie została podjęta przez Sejmik większością 
głosów, przy braku głosów przeciwnych i 5 głosach wstrzymujących się 
(załącznik nr 62). 
 
Ad 18.  
Radni otrzymali   projekty   uchwał  
18.1.w   sprawie  ustalenia stawki najniŜszego wynagrodzenia  pracowników      
zatrudnionych   w Świętokrzyskim Zarządzie  Melioracji i  Urządzeń   Wodnych 
w Kielcach oraz akceptacji wartości punktu (załącznik nr 63), 
18.2. w sprawie zmiany uchwały Nr XVI/246/2000 Sejmiku Województwa  
Świętokrzyskiego z dnia 16 października 2000 r. w sprawie ustalenia stawki 
najniŜszego wynagrodzenia pracowników zatrudnionych w wojewódzkich 
samorządowych jednostkach organizacyjnych Województwa Świętokrzyskiego 
oraz akceptacji wartości punktu i zmiany uchwały Nr XLI/504/06 Sejmiku 
Województwa Świętokrzyskiego z dnia 11 września 2006 r. w sprawie ustalenia 
stawki najniŜszego wynagrodzenia pracowników zatrudnionych w wojewódzkich 
samorządowych jednostkach organizacyjnych Województwa Świętokrzyskiego 
oraz akceptacji wartości punktu (załącznik nr 64). 

 
Przewodniczący obrad udzielił głosu Panu Markowi Gosowi - Członkowi 
Zarządu Województwa, który przedstawił projekty uchwał wraz 
z uzasadnieniem. Wniósł o podjęcie uchwał przez Sejmik. 
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Przewodniczący obrad udzielił głosu Panu Bogusławowi Moskalowi –
Wiceprzewodniczącemu Komisji BudŜetu i Finansów, który poinformował 
o pozytywnym zaopiniowaniu projektów uchwał przez Komisję. Opinie Nr 
114/08 i Nr 115/08 stanowią załączniki nr 65 i 66 do protokołu. 
 
Głosów w dyskusji nie było. 
 
Przewodniczący obrad poddał pod głosowanie projekty uchwał. 
 
Zapytał, kto  z radnych opowiada się za podjęciem uchwały w sprawie ustalenia 
stawki najniŜszego wynagrodzenia pracowników zatrudnionych 
w Świętokrzyskim Zarządzie    Melioracji   i    Urządzeń   Wodnych w Kielcach 
oraz akceptacji wartości punktu, kto jest przeciwny, kto wstrzymał się od 
głosowania? 
 
Uchwała Nr XIV/262/08 ww. sprawie została podjęta przez Sejmik jednogłośnie 
i stanowi załącznik nr 67. 
 
Zapytał, kto  z radnych opowiada się za podjęciem uchwały w sprawie zmiany 
uchwały Nr XVI/246/2000 Sejmiku Województwa  Świętokrzyskiego z dnia 16 
października 2000 r. w sprawie ustalenia stawki najniŜszego wynagrodzenia 
pracowników zatrudnionych w wojewódzkich samorządowych jednostkach 
organizacyjnych Województwa Świętokrzyskiego oraz akceptacji wartości punktu 
i zmiany uchwały Nr XLI/504/06 Sejmiku Województwa Świętokrzyskiego z dnia 
11 września 2006 r. w sprawie ustalenia stawki najniŜszego wynagrodzenia 
pracowników zatrudnionych w wojewódzkich samorządowych jednostkach 
organizacyjnych Województwa Świętokrzyskiego oraz akceptacji wartości punktu, 
kto jest przeciwny, kto wstrzymał się od głosowania? 
 
Uchwała Nr XIV/263/08 ww. sprawie została podjęta przez Sejmik jednogłośnie 
i stanowi załącznik nr 68. 

 
Ad 19. 
Radni otrzymali projekty uchwał w sprawie przyjęcia wyników kontroli 
przeprowadzonej  przez Komisję   Rewizyjną:      
19.1. w    Urzędzie    Marszałkowskim     Województwa       Świętokrzyskiego  
w  Kielcach  w   zakresie   realizacji   uchwał Sejmiku Województwa  
Świętokrzyskiego  podjętych   w  okresie  od  27 listopada 2006 r. do 20 
września 2007 r.  (załącznik nr 69),  
19.2. w Urzędzie Marszałkowskim Województwa Świętokrzyskiego w Kielcach  
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w   zakresie   realizacji   uchwał   Zarządu Województwa   Świętokrzyskiego 
podjętych w okresie od  27 listopada 2006 r. do 30 października 2007 r. 
(załącznik nr 70),  
19.3. w   Departamencie     Polityki    Regionalnej    oraz   w     Departamencie 
Funduszy   Strukturalnych   Urzędu    Marszałkowskiego     Województwa  
Świętokrzyskiego  w  Kielcach   w    zakresie    struktury    organizacyjnej      
i kierunków    działań   Departamentów,    wynikających    z    realizacji  
priorytetów   UE  i   polityki   rozwoju (załącznik nr 71)  
19.4. w     Muzeum     Wsi       Kieleckiej      w      Kielcach   w   przedmiocie   
działalności    statutowej  jednostki (załącznik nr 72) 
19.5.w  Wojewódzkim      Specjalistycznym      ZOZ      Gruźlicy  i    Chorób   
Płuc        w       Czerwonej       Górze      w     przedmiocie      gospodarki     
finansowej     i     prawidłowości       gospodarowania       mieniem,    ze      
szczególnym   uwzględnieniem  zakupu  usług  wewnętrznych (załącznik nr 73).  
 
Przewodniczący obrad udzielił głosu Panu Bogusławowi Moskalowi – 
Przewodniczącemu Komisji Rewizyjnej, który poinformował o wynikach 
kontroli przeprowadzonej w Urzędzie Marszałkowskim Województwa 
Świętokrzyskiego  w Kielcach w  zakresie realizacji uchwał Sejmiku 
Województwa  Świętokrzyskiego  podjętych   w  okresie  od  27 listopada 
2006 r. do 20 września 2007 r. i przedstawił uchwałę Komisji Rewizyjnej 
w sprawie rozpatrzenia wyników kontroli ( uchwała i protokół kontroli stanowią 
załączniki nr 74 i 74a). Zwrócił się do radnych  o przyjęcie wyników kontroli. 
 
Głosów w dyskusji nie było. 
 
Przewodniczący obrad poddał pod głosowanie projekt uchwały w sprawie 
przyjęcia wyników kontroli przeprowadzonej w   Urzędzie   Marszałkowskim     
Województwa   Świętokrzyskiego  w  Kielcach  w   zakresie   realizacji   uchwał 
Sejmiku Województwa  Świętokrzyskiego  podjętych w okresie od  27 listopada 
2006 r. do 20 września 2007 r. Zapytał,  kto  z radnych opowiada się za 
podjęciem uchwały ww. sprawie, kto jest przeciwny, kto wstrzymał się od 
głosowania? 
 
Uchwała Nr XIV/264/08 ww. sprawie została podjęta przez Sejmik jednogłośnie 
i stanowi załącznik nr 75. 
 
Przewodniczący obrad udzielił głosu Panu Andrzejowi Nowakowi  – 
Przewodniczącemu Zespołu Kontrolnego, który poinformował o wynikach   
kontroli przeprowadzonej w: 
-  Urzędzie    Marszałkowskim     Województwa Świętokrzyskiego  w  Kielcach  
w   zakresie   realizacji   uchwał   Zarządu Województwa   Świętokrzyskiego 
podjętych w okresie od  27 listopada 2006 r. do 30 października 2007 r. 
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i przedstawił uchwałę Komisji Rewizyjnej w sprawie rozpatrzenia wyników 
kontroli ( uchwała i protokół kontroli stanowią załączniki nr 76 i 76a).  
- w   Departamencie     Polityki    Regionalnej    oraz   w     Departamencie 
Funduszy   Strukturalnych   Urzędu    Marszałkowskiego     Województwa  
Świętokrzyskiego  w  Kielcach   w    zakresie    struktury    organizacyjnej      
i kierunków    działań   Departamentów,    wynikających    z    realizacji  
priorytetów   UE  i   polityki   rozwoju i przedstawił uchwałę Komisji 
Rewizyjnej w sprawie rozpatrzenia wyników kontroli (uchwała i protokół 
kontroli stanowią załączniki nr 77 i 77a). Zwrócił się do radnych  o przyjęcie 
wyników kontroli. 
 
Głosów w dyskusji nie było. 
 
Przewodniczący obrad poddał pod głosowanie projekt uchwały w sprawie 
przyjęcia wyników kontroli przeprowadzonej w Urzędzie Marszałkowskim 
Województwa Świętokrzyskiego w Kielcach w  zakresie   realizacji   uchwał   
Zarządu Województwa   Świętokrzyskiego podjętych w okresie od  27 listopada 
2006 r. do 30 października 2007 r. Zapytał,  kto  z radnych opowiada się za 
podjęciem uchwały, kto jest przeciwny, kto wstrzymał się od głosowania? 
 
Uchwała Nr XIV/265/08 ww. sprawie została podjęta przez Sejmik jednogłośnie 
i stanowi załącznik nr 78. 
 
Przewodniczący obrad poddał pod głosowanie projekt uchwały w sprawie 
przyjęcia wyników kontroli przeprowadzonej  w  Urzędzie Marszałkowskim 
Województwa Świętokrzyskiego w   Departamencie    Polityki    Regionalnej    
oraz w  Departamencie Funduszy   Strukturalnych   Urzędu    Marszałkowskiego     
Województwa  Świętokrzyskiego  w  Kielcach w zakresie struktury    
organizacyjnej   i  kierunków   działań   Departamentów,  wynikających    
z realizacji  priorytetów   UE  i   polityki   rozwoju. Zapytał,  kto  z radnych 
opowiada się za podjęciem uchwały, kto jest przeciwny, kto wstrzymał się od 
głosowania? 
 
Uchwała Nr XIV/266/08 ww. sprawie została podjęta przez Sejmik jednogłośnie 
i stanowi załącznik nr 79. 
 
Przewodniczący obrad udzielił głosu Panu Krzysztofowi Dziekanowi –  
Przewodniczącemu Zespołu Kontrolnego, który poinformował o wynikach 
kontroli przeprowadzonej w Muzeum Wsi Kieleckiej w Kielcach, 
w przedmiocie  działalności  statutowej  jednostki i przedstawił uchwałę 
Komisji Rewizyjnej w sprawie rozpatrzenia wyników kontroli (uchwała wraz 
z protokołem kontroli stanowią załączniki nr 80 i 80a). Zwrócił się do radnych 
o przyjęcie wyników kontroli. 
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W dyskusji głos zabrał radny Józef Grabowski, który podkreślił, i Ŝ temat 
kontroli w Muzeum Wsi Kieleckiej był rozpatrywany na dwóch spotkaniach. 
Wyraził słowa uznania dla dyrektora Janusza Karpińskiego, który nie tylko 
wykazał się  znajomością merytorycznej strony prowadzenia jednostki, ale takŜe 
osobistym zaangaŜowaniem uczuciowym w działania przez nią prowadzone. 
Zdaniem radnego wieś się zmienia, urbanizuje i to co robi dyrektor Karpiński 
zasługuje na bardzo wysoką ocenę.  Wyraził nadzieję, Ŝe dzisiejsza uchwała 
podjęta przez Sejmik o przekształceniu się i objęciu patronatem przez 
Ministerstwo Kultury będzie przyczynkiem do tego,  aby ta jednostka nadal się 
rozwijała.  
 
Pan Józef śurek – Wiceprzewodniczący Sejmiku poinformował, iŜ jako 
Przewodniczący Komisji Edukacji miał przyjemność przebywać w Muzeum 
Wsi Kieleckiej z całą Komisją i podziela opinie pana radnego Grabowskiego - 
rzeczywiście atmosfera w tej placówce i sama placówka są Ŝyczliwe turystom. 
Widać, Ŝe to Muzeum jest bardzo potrzebne, a pan dyrektor robi wszystko, Ŝeby 
było jeszcze lepiej.  Pogratulował Panu dyrektorowi Karpińskiemu. 
 
Przewodniczący obrad wobec braku głosów w dyskusji poddał po głosowanie 
projekt uchwały w sprawie przyjęcia wyników kontroli przeprowadzonej przez 
Komisję  Rewizyjną w  Muzeum  Wsi  Kieleckiej  w Kielcach w przedmiocie  
działalności statutowej  jednostki. Zapytał,  kto  z radnych opowiada się za 
podjęciem uchwały, kto jest przeciwny, kto wstrzymał się od głosowania? 
 
Uchwała Nr XIV/267/08 ww. sprawie została podjęta przez Sejmik jednogłośnie 
i stanowi załącznik nr 81. 
 
Przewodniczący obrad udzielił głosu Panu Józefowi Grabowskiemu – 
Wiceprzewodniczącemu  Komisji Rewizyjnej – Przewodniczącemu Zespołu 
kontrolnego, który poinformował o wynikach kontroli przeprowadzonej w  
Wojewódzkim Specjalistycznym ZOZ  Gruźlicy i Chorób  Płuc  w Czerwonej 
Górze  w  przedmiocie  gospodarki finansowej i prawidłowości       
gospodarowania    mieniem,    ze   szczególnym  uwzględnieniem  zakupu  usług  
wewnętrznych. Przedstawił uchwałę Komisji Rewizyjnej w sprawie rozpatrzenia 
wyników kontroli (uchwała wraz z protokołem kontroli stanowią załączniki nr 
82 i 82 a). Zwrócił uwagę na  dobre zarządzanie jednostką. Podkreślił, i Ŝ na 
przeszkodzie stoi limitowanie świadczeń przez NFZ oraz potrzeba 
kompromisowego rozwiązywania sporów dotyczących naleŜnych środków 
finansowych. Pomimo faktu, Ŝe dyrektor zmniejszył ilość łóŜek o 14, ilość 
leczonych utrzymuje się na niezmienionym zbliŜonym poziomie około 15 tys. 
osób. Co jest waŜne – zmniejszył się wskaźnik śmiertelności z 3,1 na 2,5%. Jest 
to dobry wskaźnik – szpital pracujący na dobrym poziomie i przy tego rodzaju 
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schorzeniach jest to bardzo pozytywny parametr, stąd naleŜy uznać, Ŝe jest to 
szpital w którym moŜna i naleŜy się leczyć. Zwrócił się do radnych  o przyjęcie 
wyników kontroli. 
 
Głosów w dyskusji nie było. 
 
Przewodniczący obrad  poddał projekt uchwały pod głosowanie. Zapytał, kto 
z radnych opowiada się za podjęciem uchwały w sprawie przyjęcia kontroli 
przeprowadzonej przez Komisję Rewizyjną w Wojewódzkim Specjalistycznym 
Zespole Opieki Zdrowotnej Gruźlicy i Chorób Płuc w Czerwonej Górze, kto jest 
przeciwny, kto wstrzymał się od głosowania? 
 
Uchwała Nr XIV/268/08 ww. sprawie została podjęta przez Sejmik jednogłośnie 
i stanowi załącznik nr 83. 
 
Ad 20. 
Sejmik bez uwag przyjął „Informację o działalności Samorządowego   
Kolegium    Odwoławczego  w Kielcach” (załącznik nr 84).  
 
Ad 21. 
 
W sprawach róŜnych głos zabrali: 
 
Pan Józef śurek - Wiceprzewodniczący  Sejmiku Województwa 
Świętokrzyskiego przypomniał, iŜ był inicjatorem, aby wszyscy radni otrzymali 
komputery i niezbędny sprzęt do otrzymywania dokumentów i informacji drogą 
elektroniczną. Zwrócił się ze szczególną prośbą, aby radni przyjęli komputery 
i przeszli szkolenia z zakresu obsługi komputerów.  Poinformował, iŜ jeszcze 
tylko jedna sesja będzie dublowana standardowo – dokumenty będą 
przekazywane w postaci tradycyjnej i elektronicznej. Od miesiąca czerwca 
dokumenty  będą przesyłane tylko drogą elektroniczną (taki był cel i sens tego 
zakupu).  
 
Przewodniczący Tadeusz Kowalczyk poinformował, iŜ wspólnie z radnym 
Krzysztofem Dziekanem uczestniczyli w naradzie przedstawicieli województw  
„Polski Wschodniej”, do której naleŜy województwo świętokrzyskie. Podczas 
spotkania była moŜliwość przyjrzenia się w kolejnym województwie  
pomieszczeniom, w których odbywają się spotkania, sesje Sejmiku (koszt 
wynajmu sali na sesję Sejmiku Województwa Świętokrzyskiego wynosi 
1.600 zł). Na Warmii i Mazurach, w Białostockim, Małopolsce, Mazowszu – 
warunki są zupełnie inne.  
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W nawiązaniu do wypowiedzi wiceprzewodniczącego Józefa śurka – stwierdził, 
iŜ na dzień dzisiejszy istnieje problem z podłączeniem do prądu 30 komputerów 
na sali obrad.  
Zaproponował odbycie wspólnego spotkania Zarządu i Prezydium Sejmiku 
w celu zastanowienia się nad rozwiązaniem problemu siedziby dla samorządu 
województwa i zapewnienia normalnych warunków do pracy i obradowania. 
NaleŜy podjąć decyzję,  czy w tej kadencji robić określone kroki w kierunku 
wykupu, czy adaptacji pomieszczeń, bo nic w tej materii się nie dzieje. 
Województwo Świętokrzyskie istnieje, a samorząd województwa jest ciągle „na 
wygnaniu”. 
Przypomniał, iŜ dzień 30 kwietnia jest ostatnim dniem złoŜenia oświadczeń 
majątkowych. 
Powiadomił, iŜ kolejna sesja Sejmiku będzie wyjazdowa i odbędzie się  
w Busku-Zdroju 27 maja (wtorek) o godz. 11.00. 
 
Radna Barbara Duda zwróciła uwagę, iŜ korzysta z usług busów, które na 
trasie Końskie-Kielce są przepełnione m.in. dlatego, Ŝe zastępują komunikację 
miejską. Zachodzi potrzeba wskazania miejsca w busie dla osób 
niepełnosprawnych. Występuje brak zainteresowania władz Kielc tym 
problemem. Biorąc pod uwagę pieniądze, jakie  samorząd województwa 
przeznacza na przewozy naleŜy podjąć inicjatywę w kierunku zmiany tej 
sytuacji.  
 
Radny Wojciech Kurek powrócił do tematu  komputerów.  
Podkreślił, i Ŝ od początku popiera tą inicjatywę i na dzisiejszą sesję przyszedł 
z samym komputerem,  nie zabierając dokumentów w wersji papierowej. 
Oprócz faktu, Ŝe na sali obrad były jedynie dwa miejsca, gdzie moŜna było 
podpiąć komputer (niestety baterie nawet najlepszego naszego komputera nie 
wytrzymają kilku godzin pracy ciągłej) jest jeszcze jeden problem – blaty są za 
wąskie i laptopy będą spadać (po otwarciu pokrywy połowa laptopa wisi w 
powietrzu).  
W związku zapowiedzią Pana Przewodniczącego śurka o odstąpieniu od 
przesyłania dokumentów w formie papierowej, naleŜy zastanowić się nad 
rozwiązaniem problemu czysto mechanicznego – moŜliwości bezpiecznego 
uŜytkowania komputerów. 
  
Pan Józef Kwiecień stwierdził, iŜ wspomniana  kwestia jest prosta 
w rozstrzygnięciu – istnieje moŜliwość odbywania sesji w jednostkach  
podporządkowanych Sejmikowi - WDK, Świętokrzyskie Centrum Doskonalenia 
Nauczycieli, Świętokrzyskie Centrum Onkologii 
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Ad 22. 
 
W związku z  wyczerpaniem porządku obrad sesji przewodniczący obrad 
ogłosił zamknięcie obrad XIV sesji Sejmiku Województwa Świętokrzyskiego. 
Podziękował za uczestnictwo w obradach sesji. 
 

 
 

                                         Sekretarze obrad 
 
 
 Józef Adamczak   ………….            Wojciech Kurek…………… 
 
 
 
    Przewodniczący obrad 
 
 
Wiceprzewodniczący Sejmiku                          Przewodniczący Sejmiku 
 
         Józef śurek                                                 Tadeusz Kowalczyk 
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